



Long Delay and Flight Cancellation Notice

Applicability

The following rules shall apply:

- In the event of the non-operation, or delay of over 3 hours, of a flight which was previously planned to be operated by Air Canada and in which at least one place was reserved;
- In respect of Air Canada's flight departing from an airport in the EU;
- On condition that you have a confirmed reservation;
- Only to passengers travelling at a fare available directly or indirectly to the public or on tickets issued under a frequent flyer programme or other commercial programme.

Rules for Compensation and Assistance

If your flight is cancelled, or delayed over 3 hours, Air Canada will offer you the following assistance;

- I. A choice between;
 - (a) reimbursement within seven days (in cash, by electronic bank transfer, bank orders or bank cheques or, with your signed agreement, travel vouchers and/or other services) of the full cost of your ticket, at the price at which it was bought, for the part or parts of the journey not made, and for the part or parts already made if the flight is no longer serving any purpose in relation to your original travel plan, together with, when relevant, a return flight to the first point of departure, at the earliest opportunity; or
 - (b) re-routing, under comparable transport conditions, to your final destination, at the earliest opportunity; or
 - (c) re-routing, under comparable transport conditions, to your final destination at a later date at your convenience, subject to availability of seats.
- II. In addition, Air Canada will offer you, free of charge:
 - (a) meals and refreshments in a reasonable relation to the waiting time; and
 - (b) two telephone calls, telex, fax messages or e-mails.
- III. In the event of re-routing in connection with your cancelled flight, if the reasonably expected time of departure of the new flight is at least the day after the departure as it was planned for the cancelled flight, Air Canada will also offer you:
 - (a) hotel accommodation in cases:

- where a stay of one or more nights becomes necessary; or
 - where a stay additional to that intended by you becomes necessary; and
- (b) transport between the airport and place of accommodation (hotel or other).
- IV. You are entitled to compensation in the amount of EUR 600, except when:
 - (a) you are informed of the cancellation at least two weeks before the scheduled time of departure; or
 - (b) you are informed of the cancellation between two weeks and seven days before the scheduled time of departure and are offered re-routing, allowing you to depart no more than two hours before the scheduled time of departure and to reach your final destination less than four hours after the scheduled time of arrival; or
 - (c) you are informed of the cancellation less than seven days before the scheduled time of departure and are offered re-routing, allowing you to depart no more than one hour before the scheduled time of departure and to reach your final destination less than two hours after the scheduled time of arrival; or
 - (d) Air Canada can prove that the cancellation or delay is caused by extraordinary circumstances which could not have been avoided even if all reasonable measures had been taken.

When you are offered re-routing to your final destination on an alternative flight as described above at paragraph I. (b) or (c), and the arrival time of the re-routed flight does not exceed the scheduled arrival time of the flight originally booked by four hours, Air Canada may reduce the compensation described above by 50%.

For the above purposes, "final destination" means the destination on the ticket presented at the check-in counter, or, in the case of directly connecting flights, the destination of the last flight; alternative connecting flights available shall not be taken into account if the original planned arrival time is respected.

The assistance described above will apply without prejudice to any rights you may have under applicable law (including EU Directive 90/314 on package travel) to further compensation, although any such assistance granted may be deducted from any such further compensation.

This Notice is required by Regulation EC 261/2004 of the European parliament and of the Council of the European Union.

We will give you in written form the contact details of the national designated body for the enforcement of the Regulation in any particular case.

National Enforcement Body

Danish Transport Authority
Edvard Thomsens Vej 14
DK-2300 Copenhagen S

Tel.: +45 7221 8800
Fax: +45 3618 6001
info@traficstyrelsen.dk
www.traficstyrelsen.dk

Air Canada Customer Relations Office

By mail at:

Air Canada Customer Relations
PO Box 64239
RPO Thorncliffe
Calgary, Alberta T2K 6J7 Canada

or courier at:

Air Canada Customer Relations
Air Canada Center 3700 – Hangar 101
8050 - 22nd Street NE
Calgary, Alberta T2E 7H6 Canada

For further information, please contact Air Canada at:
www.aircanada.com/customerrelations



Avis de retard important ou d'annulation de vol

Champ d'application

Les présentes règles s'appliquent :

- lorsqu'un vol qui était prévu initialement et à bord duquel au moins une place a été réservée n'a pas été effectué ou a accusé un retard de plus de trois heures ;
- aux passagers d'un vol d'air Canada au départ d'un aéroport situé sur le territoire de l'Union européenne ;
- à condition que les passagers disposent d'une réservation confirmée pour le vol concerné ;
- seulement aux passagers qui voyagent à un tarif accessible directement ou indirectement au public, ou aux passagers en possession d'un billet émis dans le cadre d'un programme de fidélisation ou d'autres programmes commerciaux.

Droit à l'indemnisation et à l'assistance

Si votre vol est annulé ou accuse un retard de plus de trois heures, Air Canada vous offrira de l'aide comme suit :

- I. Le choix entre :
 - (a) le remboursement du billet, dans un délai de sept jours (en espèces, par virement bancaire électronique, par virement bancaire ou par chèque, ou, avec l'accord signé du passager, sous forme de bons de voyage et/ou d'autres services), au prix auquel il a été acheté, pour la ou les parties du voyage non effectuées et pour la ou les parties du voyage déjà effectuées et devenues inutiles par rapport à leur plan de voyage initial, ainsi que, le cas échéant, un vol de retour à leur point de départ initial dans les meilleurs délais ; ou
 - (b) un réacheminement vers leur destination finale, dans les conditions de transport comparables et dans les meilleurs délais ; ou
 - (c) un réacheminement vers leur destination finale, dans les conditions de transport comparables à une date ultérieure, à leur convenance, sous réserve de la disponibilité de sièges.
- II. Également, les passagers se voient offrir gratuitement par Air Canada :
 - (a) des rafraîchissements et des possibilités de se restaurer en suffisance compte tenu du délai d'attente ; et
 - (b) deux appels téléphoniques ou d'envoyer gratuitement deux telex, deux télécopies ou deux messages électroniques.
- III. Dans le cas d'un réacheminement, lorsque l'heure de départ raisonnablement attendue du nouveau vol est au moins le jour suivant le départ planifié pour le vol annulé, les passagers concernés se voient offrir gratuitement par Air Canada :
 - (a) un hébergement à l'hôtel aux cas où :
 - un séjour d'attente d'une ou plusieurs nuits est nécessaire ; ou
 - lorsqu'un séjour s'ajoutant à celui prévu par le passager est nécessaire ; et
 - (b) le transport depuis l'aéroport jusqu'au lieu d'hébergement (hôtel au autre).
- IV. Vous avez droit à une indemnité de 600 euros, à moins :
 - (a) que les passagers concernés soient informés de l'annulation du vol au moins deux semaines avant l'heure de départ prévue ; ou
 - (b) que les passagers concernés soient informés de l'annulation du vol de deux semaines à sept jours avant l'heure de départ prévue si on leur offre un réacheminement leur permettant de partir au plus tôt deux heures avant l'heure de départ prévue et

d'atteindre leur destination finale moins de quatre heures après l'heure d'arrivée prévue ; ou

- (c) que les passagers concernés soient informés de l'annulation du vol moins de sept jours avant l'heure de départ prévue si on leur offre un réacheminement leur permettant de partir au plus tôt une heure avant l'heure de départ prévue et d'atteindre leur destination finale moins de deux heures après l'heure prévue d'arrivée ; ou
- (d) Air Canada peut prouver que l'annulation ou le retard est dû à des circonstances extraordinaires qui n'auraient pas pu être évitées, même si toutes les mesures raisonnables avaient été prises.

Lorsqu'un passager se voit proposer un réacheminement vers sa destination finale tel que le décrit le paragraphe I. (b) ou (c) sur un autre vol dont l'heure d'arrivée ne dépasse pas l'heure d'arrivée prévue du vol initialement réservé de quatre heures, Air Canada peut réduire de 50% le montant de l'indemnisation prévue mentionnée ci-dessus.

Aux fins de présent règlement, on entend par «destination finale», la destination figurant sur le billet présenté au comptoir d'enregistrement, ou, dans le cas des vols avec correspondances, la destination du dernier vol ; les vols avec correspondances disponibles comme solution de remplacement ne sont pas pris en compte si l'heure d'arrivée initialement prévue est respectée.

Les présentes règles s'appliquent sans préjudice du droit d'un passager (incluant la directive 90/314/CEE) à une indemnisation complémentaire. L'indemnisation accordée en vertu des présentes règles peut être déduite d'une telle indemnisation.

Le présent avis est requis en vertu du Règlement CE 261/2004 du Parlement européen et du Conseil de l'Union européenne.

Nous vous donnerons document répertoriant les coordonnées des organismes nationaux veillant à l'application du Règlement.

Organisme national chargé de l'application

Danish Transport Authority
Edvard Thomsens Vej 14
DK-2300 Copenhagen S
DANEMARK

Tel.: +45 7221 8800
Fax: +45 3618 6001
info@traficstyrelsen.dk
www.traficstyrelsen.dk

Bureau des Relations clientèle d'Air Canada

Par la poste:

Air Canada - Relations clientèle
Case postale 64239,
RPO Thorncliffe
Calgary (Alberta) T2K 6J7 Canada

ou par messagerie:

Air Canada - Relations clientèle
Centre Air Canada 3700 – Hangar 101
8050, 22^e rue, N.-E.
Calgary (Alberta) T2E 7H6 Canada

Pour de plus amples renseignements, communiquez avec Air Canada à l'adresse suivante :
www.aircanada.com/relationscientele



Meddelelse vedr. lang forsinkelse og flyannullering

Anvendelse

Følgende regler gælder:

- Når et fly, som er planlagt til at blive opereret af Air Canada, og i hvilket mindst én plads er reserveret, ikke er i drift eller er forsinket over 3 timer.
- Når Air Canadas fly afgår fra en lufthavn i EU.
- Når du har en bekræftet reservation.
- Kun for passagerer, som rejser til en pris, der direkte eller indirekte er tilgængelig til offentligheden eller har billetter udstedt under et frequent flyer-program eller et andet kommercielt program.

Regler for kompensation og bistand

Hvis dit fly er aflyst eller forsinket mere end 3 timer, får du hjælp af Air Canada på følgende måde:

- I. Du kan vælge mellem:
 - (a) godtgørelse inden for syv dage (kontant, via elektronisk bankoverførsel, bankanvisning eller bankcheck eller, med din underskrevne aftale, rejsevoucher og/eller andre tjenesteydelser) til hele billetprisen, til prisen, den er købt for, for den/de dele af rejsen, du ikke har foretaget og for den/de dele af rejsen, du allerede har foretaget, hvis rejsen ikke længere tjener noget formål i forbindelse med din oprindelige rejseplan samt, hvis relevant, et returfly til første afgangssted ved førstgivne lejlighed, eller
 - (b) omlægning af rejsen, med tilsvarende transportbetingelser, til dit endelige bestemmelsessted ved førstgivne lejlighed eller

- (c) omlægning af rejsen, med tilsvarende transportbetingelser, til dit endelige bestemmelsessted på et senere tidspunkt, når det passer dig, afhængig af ledige sæder.
- II. Derudover tilbyder Air Canada dig gratis:
 - (a) måltider og forfriskninger i rimeligt forhold til ventetiden, og
 - (b) to telefonopringninger, telex, fax-beskeder eller mails.
 - III. I tilfælde af omlægning af rejsen i forbindelse med dit aflyste fly, hvis afgangstiden for det nye fly med rimelighed kan forventes mindst dagen efter det aflyste flys planlagte afgang, tilbyder Air Canada dig også:
 - (a) hotelophold
 - hvis én eller flere overnatninger bliver nødvendig, eller
 - hvis yderligere overnatninger, end dem du havde til hensigt, er nødvendige, og
 - (b) transport mellem lufthavnen og overnatningsstedet (hotel, eller andet)
 - IV. Du har ret til kompensation i størrelsesordenen 600 euro, undtagen når:
 - (a) du er blevet underrettet om aflysningen mindst to uger før den planlagte afgangstid, eller
 - (b) du er blevet underrettet om aflysningen mellem to uger og syv dage før det planlagte afgangstidspunkt og får tilbudt omlægning af rejsen, så du kan rejse ud højst to timer før det planlagte afgangstidspunkt og ankomme til dit bestemmelsessted mindre end fire timer efter det planlagte ankomsttidspunkt, eller
 - (c) du er blevet underrettet om aflysningen mindre end syv dage før det planlagte afgangstidspunkt og får tilbudt omlægning af rejsen, så du kan rejse ud højst én time før det planlagte afgangstidspunkt og ankomme til dit bestemmelsessted mindre end to timer efter det planlagte ankomsttidspunkt, eller
 - (d) Air Canada kan bevise, at aflysningen eller forsinkelsen skete på grund af usædvanlige omstændigheder, der ikke kunne undgås, selv hvis alle rimelige foranstaltninger blev taget.

Når du får tilbudt omlægning af rejsen til dit endelige bestemmelsessted på et alternativt fly, som beskrevet ovenfor i punkt I. (b) eller (c), og det omlagte flys ankomsttid ikke overskrider det oprindelige flys planlagte ankomsttid med fire timer, kan Air Canada reducere kompensationen beskrevet ovenfor med 50%.

Med henblik på ovenstående betyder "endelige bestemmelsessted" bestemmelsesstedet på billetten, der fremvises ved indcheckningskranken eller, i tilfælde af direkte flyforbindelser, det sidste flys bestemmelsessted. Andre alternative tilsluttende fly tages ikke i betragtning, hvis det oprindelige ankomsttidspunkt overholdes.

Den bistand, der er beskrevet ovenfor, gælder uden at dette berører eventuelle rettigheder, du måtte have under gældende lovgivning (herunder EU-direktiv 90/314 om pakkerejser) for yderligere kompensation, selv om enhver sådan bistand ydet kan fradages fra enhver sådan ekstra kompensation.

Denne meddelelse kræves af Europa-Parlamentets og Rådet for Den Europæiske Unions EF-forordning 261/2004.

Vi giver dig kontaktoplysningerne skriftligt for det udpegede nationale organ for håndhævelse af forordningen i en bestemt sag.

Det nationale håndhævelsesorgan

Trafikstyrelsen
Edvard Thomsens Vej 14
DK-2300 København S

Tel.: +45 7221 8800
Fax: +45 3618 6001
info@traficstyrelsen.dk
www.traficstyrelsen.dk

Air Canada kunderelationskontor

Med post eller kurér:

Air Canada Customer Relations
PO Box 64239
RPO Thorncliffe
Calgary, Alberta T2K 6J7 Canada

Air Canada Customer Relations
Air Canada Center 3700 – Hangar 101
8050 - 22nd Street NE
Calgary, Alberta T2E 7H6 Canada

For yderligere oplysninger kontakt venligst Air Canada:
www.aircanada.com/customerrelations